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• Közgyűlési döntésleltár 

Vezetők mentek 
és maradtak... 

A szeged i k ö z g y ű l é s 
márc ius i ü lésén 3 3 té-
máról döntöt tek a z ön-
k o r m á n y z a t i k é p v i s e -
lők . Ezek t ö b b s é g é r ő l 
m á r b e s z á m o l t u n k la-
p u n k közgyű lé s i t u d ó -
s í t á s á b a n . Ám a k k o r 
lesz teljes a „döntéslel-
t á r " , ha rögz í t jük pél-
d á u l a zá r t ü lésen ho-
zott h a t á r o z a t o k a t is. 

A közgyűlés múlt heti, 
csütörtöki ülésén kiderült: a 
képviselők közül többen 
anyagilag is hozzájárultak 
ahhoz, hogy Szeged város-
sá nyilvánításának 750. év-
fordulóját egy helytörténeti 
vetélkedő rendezésével te-
gye emlékezetessé a Bartók 
Béla Művelődési Központ. 
Sürgősségi indítvány alap-
ján eldöntötték, hogy egy 
IV. Béla király arcképét áb-
rázoló dombormű készíté-
sével bízzák meg Lapis 
Andrást, s a műalkotás a 
Tisza Lajos krt. 11. számú 
ház déli homlokzatára ke-
rül. 

A polgármester javasla-
tára a képviselők úgy hatá-
roztak, hogy a város készü-
lő általános rendezésiterv-
programja lesz a témája az 
idei közmeghallgatásnak, 
melyet március 27-én, 17 
órától az Ifjúsági Házban 
rendeznek meg. A szegedi 
tömegközlekedés problé-
máinak forrásaként több 
képviselő is azt a tényt je-
lölte meg, hogy itt nem 
egy, hanem két cég - a 
Szegedi Közlekedési Kft. 
és a Tisza Volán Rt. - szol-
gáltat. Vita tárgyát képezi a 
bevételnek a minisztérium 
által meghatározott, 1989 
óta létező 35:65 százalékos 
megosztási aránya. Ezért 
határozott úgy a közgyűlés, 
hogy a díjbevételek és az 
önkormányzati támogatás 
elosztásának elveit az utas-
számlálástól teszi függővé. 

Szőreg és Deszk között 
kerékpárút épülhetne, ha a 
szegedi szakaszhoz hozzá-
járulna a város. Ám - jófaj-
ta vita után - a közgyűlés 
nem adta áldását és 12 mil-
lió forintját az ügylethez. 

Szegedi önkormányzat 
három közalapítványa kö-
zül kettő számolt be múlt 
évi munkájáról a csütörtöki 
közgyűlésen. A Szegedi 
Aba-Novák Közalapítvány 
tájékoztatójából kiderült, 
hogy a freskó ötödrészét si-
került föltárni, elsősorban 
közadakozásnak köszönhe-
tően. A polgármester sze-
rint jó lenne, ha 2000-re 
teljes szépségében láthat-

nánk a Hősök kapuját díszí-
tő freskót. A Szegedi Egész-
ségügyi Intézményfejlesztő 
Közalapítvány e l lenben 
csupán sikertelen kezdemé-
nyezéseiről adhatott szá-
mot. Ezért aztán a közgyű-
lés határozatban állapította 
meg, hogy e közalapítvány 
céljai nem teljesültek. 

Formai okok miatt az 
önkormányzat véleményt 
nyi lvání tot t a Szegedi 
Fegyház és Börtön, illetve 
a Nagyfai Országos Bünte-
tés-végrehajtási Intézet ala-
pításáról. A képviselők el-
fogadták a lejárt határidejű 
közgyűlési határozatok 
végrehajtásáról szóló tájé-
koztatót. 

Egy Czékus utcai telek 
„elidegenítési eljárása" mi-
att, a városfejlesztési és tu-
lajdonosi bizottság egyik 
ülésén történteket megvizs-
gálta a jegyző. Az ezt tag-
laló beszámolót zárt ajtók 
mögött vitatta meg, s fo-
gadta el a közgyűlés . 
Ugyancsak zárt ülésen mó-
dosították a Marostói vá-
rosrész egyes telkeinek el-
adásáról szóló előszerző-
dést. Az önkormányzati tu-
lajdonú gazdasági társasá-
gok igazgatói pályázatairól 
is döntöttek. Meghosszab-
bították 2000-ig Nemes 
László (Szegedi Közleke-
dési Társaság), Petróczi 
Sándor (Mozgókép Kft.), 
Sárkány László (Szegedi 
Távhőszolgá l ta tó Kft . ) , 
Tóth Dezső (ÉKF Kft.) és 
Szabó Ferenc (Környezet-
gazdálkodási Kft.) ügyveze-
tő igazgatói kinevezését. Az 
Inlak Kft., az Epületjavttó 
és Felújító Kft., valamint a 
Városi Vízügyi Beruházási 
Kft. vezetői feladatainak el-
látására pályázatot ír ki az 
önkormányzat. 

A közalkalmazotti tör-
vény következtében 63 ön-
kormányzati intézmény ve-
zető havi illetményét 5-8 
százalékkal emelte a köz-
gyűlés . A Heliomed Rt. 
alapszabálya módosult. En-
nek következtében az igaz-
gatótanács 3 tagja közül az 
önkormányzatot dr. Tóth 
László jegyző képviseli, 
míg az 5 tagú felügyelő bi-
zottságba Thurzó Ferenc 
(független) képviselőt és 
Roczkov Tomiszlávot dele-
gálta a közgyűlés. A képvi-
selők a csütörtöki közgyű-
lésen végül önkormányzati 
hatósági ügyekkel kapcso-
latos fe l lebbezéseket és 
szabálysértési méltányossá-
gi ügyet bíráltak el. 

Ú. I. 

• Egymillió a nyomravezetőnek 

Feljelentést tett 
a Magyar Posta 
• Budapest (MTI) 

Egymillió forintot ajánlott 
fel a Magyar Posta Rt. an-
nak, aki a múlt hét keddjén 
eltűnt 19,5 millió forint nyo-
mára vezeti az illetékeseket. 
A több millió forint eddig 
tisztázatlan körülmények kö-
zött tűnt el a Budapesti Pos-
taigazgatóság egyik pénz-
szállító autójából. A pénz-
szállítmány eltűnésére akkor 
derült fény, amikor a csillag-
hegyi postahivatal jelentette, 
hogy nem kapta meg a várt 

összeget a központból. A 
posta igazgatóságának belső 
vizsgálata valószínűsíti, 
hogy a pénz nem véletlenle-
nül került más postahivatal-
hoz. A postánál feltételezik, 
hogy saját dolgozójuk is 
érintve lehet az ügyben, miu-
tán a pénznek úgy kelt lába, 
hogy a pénzszállító járművet 
nem támadta meg senki. Az 
ügyet vizsgálja a Magyar 
Posta Főfelügyelete, de is-
meretlen tettes ellen feljelen-
tést tettek a rendőrségen is. 

I Pál Tamás karmester Kiváló Művész lett 

A mély kút és a rövid kötél 

Pál Tamás: - A szegedi zenésztársadalom egy része tart attól, hogy a zenéről, a művészi minőségről 
hangoztatott gondolataim valóra vá lnak . (Fotó: Nagy László) 

Pál T a m á s k a r m e s -
ter , a Szegedi Nemzeti 
Sz ínház f ö z e n e i g a z g a -
tó ja március 15-e a lkal -
m á b ó l a M a g y a r Köz-
t á r s a s á g Kiváló Művé-
sze d í j ban részesül t . A 
k ü l f ö l d ö n is e l i s m e r t 
s z e g e d i k a r m e s t e r a z 
a l á b b i i n t e r j ú b a n ope -
r a s z í n h á z i m u n k á j á r ó l 
vall. 

• Mit tart élete eddigi 
legnagyobb sikerének? 
- Operában azt, amikor 

két évvel ezelőtt Rio de Ja-
neiróban nyolc Carmen-
előadást dirigáltam egymás 
után. Ez a sorozat valódi 
nagy siker volt. A hangver-
seny területén pedig egy 
1996 októberi koncertet, 
amit a kibővített Salieri-ze-
nekarral, helyesebben szól-
va egy 70 tagú szegedi 
fesztiválzenekarral adtunk 
Milánóban egy bérletsoro-
zat nyitányaként. Ez szin-
tén olyan siker volt, amire 
jó visszagondolni. 

• Mindkettő külföldön 
történt: önről tudható, 
hogy külföldön a jelen-
tős zenei központokban 
is nagy tekintélyű kar. 
mester. Ha ezt összeha-
sonlítja a Szegedi Nem-
zeti Színház operaigaz-
gatói tisztségével, mire 
jut? 
- A funkció sokat vál-

toztat a tekintélyen. Amíg 
Szegeden nem vagyok 
funkcióban, a tekintélyem 
egyértelmű, mert a zenei 
közvéleménynek nem kell 
nagyon odafigyelnie a véle-
ményemre. A Salieri Ka-
marazenekarral éveken át 
játszott koncertjeimet rend-
re lelkesedés kísérte. Ami-
kor azonban az ember 
funkc ióba lép, a dolog 
megváltozik: ha az ember 
nem alkalmazokodik na-
gyon nagy mértékben, ak-
kor kihívja az ellenállást. 
Őszintén szólva, hatvan-
éves koromban elhatároz-

tam, hogy amennyiben ar-
ról van szó, amit igaznak 
vélek, akkor nem fogok al-
kalmazkodni. Szegeden ne-
kem az jelenti a sikerél-
ményt, hogy érzem: az elő-
adást látogató polgár meg-
becsül engem. Ugyanakkor 
azt is érzem: a szegedi ze-
nésztársadalom egy része 
tart attól, hogy a zenéről, a 
művészi minőségről han-
goztatott gondolataim való-
ra válnak. 

• Ön lényegében azon a 
helyen áll, a szegedi 
operatársulat élén, ahol 
egykor Vaszy Viktor al-
kotott. Lát-e különbsé-
get a művészi lehetősé-
geket illetően? 
- Nem látok. Ha Vaszy 

Viktor Szegeden kitartó 
harc árán megvalósíthatta 
azt a csodálatosat, ami a 
lelkében volt, akkor ez egy 
mai zeneigazgatónak is si-
kerülhet, ha kemény harcot 
folytat és az elképzelései 
szépek. Talán csak annyi, 
hogy ma többet kell érte 
harcolni. Jelentós különb-
ség viszont, hogy annak az 
állandó társulati formának 
már vége, amelyik Vaszy 
idejében mé^ törvényszerű 
volt. Most jóval kisebb a 
társulat és nagyobb a meg-
hívott művészek szerepe, 
ami megfelel a nemzetközi 
gyakorlatnak, de szakít a 
Vaszy-féle műhely hagyo-
mányával. Az állandóság-
ból származó biztonság, 
amelyet Vaszy társulata ér-
zett, az én kezemből hiány-
zik. Igaz, nem is baj: ne-
kem viszont arra van lehe-
tőségem, hogy a társulatot 
új művészekkel gazdagít-
sam. 

* Hogyan tud osztozni 
a prózatársulattal? 
- Ezen a ponton is óriá-

sit változott a helyzet : 
Vaszy annak idején a teljes 
színház igazgatója volt, s 
ezért primátusa volt az ope-
rának. A én mostani hely-
zetem egészen más. Mellet-

tem egy épülő és terebélye-
sedő prózai tagozat élén a 
nagy energiával előretörő 
Szikora János áll, ami a 
prózai előadások tekinteté-
ben kitűnő; az operaigazga-
tónak viszont főhet a feje: 
amire eddig gondolnia sem 
kellett, most az egyszerre 
gondot jelent. A színpadi 
próbapercek, vagy a mű-
szak, a díszlet pénzalapjá-
nak elosztása mind beleszól 
abba, hogy mennyi legyen 
az évadban játszható opera-
darabok száma. Elvben 
mindenki egyetértett azzal, 
hogy a prózának ugyan-
olyan erősnek kell lennie, 
mint az operának, de most, 
hogy ez megvalósul, a for-
rongásig menő belsó lázon-
gás keződött az operatársu-
lat részéről. 

• Ön szerint nem hi-
ányzik az operatársulat-
nak az a biztonság, 
amelyre Gregor József 
például annyiszor és 
olyan szeretettel emléke-
zik vissza a Vaszy-mű-
hely idejéből? 
- Hiányzik, bár szerin-

tem ez nem baj. Aki kitűnőt 
produkál, az ma is bizton-
ságban érezheti magát. Az 
ellenkező esetet persze ne-
héz elfogadni. Az állandó 
társulatépítés helyett most 
állandó produkcióépítés fo-
lyik. Igaz, ez sajnos azt is 
megrendí thet i , akinek 
egyébként nem lenne félni-
valója. 

• Ön az elmúlt években 
igen népszerű koncerte-
ző karmester volt, míg 
most inkább a színház 
híreihez fűződik a neve. 
- A munkám tényleg 

megváltozott, de ezekre az 
elmúlt, szabadabb évekre 
azért nem gondolok nosz-
talgiával. Látom, hogy a 
színházi munkám eredmé-
nyeket hozott. 

• Mi az, amit ered-
ménynek tekint? 
- Mindenekelőt t az, 

hogy ez idő alatt egyetlen 

zeneileg kérdéses operapro-
dukció sem került színpad-
ra. Ez alól talán csak a Ci-
marosa-e lőadás kivétel , 
amelyet, mivel távol vol-
tam, kezdőkfe, igaz, tehet-
séges kezdőkre bíztam. A 
többi előadás zenei színvo-
nala egyenletesen magas 
volt. Ezen belül jelentősen 
javult a zenekari és a kó-
rusmunka. A társulat ered-
ményének lehet azt is te-
kinteni, hogy rövid idő alatt 
több új művészt mutatott be 
Szegeden; olyanokat, mint 
Farkasréti Mária, Kovács 
Éva, Kovácsházi István, 
Rácz István, Pálérdi And-
rás, Kelemen Zoltán. 
Ugyancsak az operatársulat 
előnyére vált - amit mégis 
a szemére vetnek - , hogy 
Vaszy nyomdokain meg-
próbálta a repertoárját egy 
európai operatársulatéhoz 
illően alakítani. Megpróbált 
kilépni a legnépszerűbb 
operák bűvköréből, miköz-
ben nem adta fel, hogy a 
klasszikusból kell meríte-
nie. 

• Ön modern műveket 
is műsorra tűzött, ám a 
közönség ezt nem fogad-
ta egyöntetűen. Mit gon-
dol, miért nem? 
- Valóban, a lapok nem 

kis kárörömmel megírták, 
hogy egy Tutino-Sosztako-
vics-elóadásra mindössze 
egy jegyet adott el a szín-
ház. Én erre azt válaszo-
lom, hogy nem a kút mély, 
hanem a kötél rövid. Ezek a 
darabok nagyszerűek. Sze-
rintem nem a színház ope-
ratársulata volt a hibás,, 
amiért műsorra tűzte őket, 
hanem a közönségszerve-
zés, amiért nem tette ismer-
tebbé az előadást. Ami en-
gem illet, az elképzelései-
met nem adom fel , mert 
biztos vagyok abban: az 
emberek rá jönnek majd, 
hogy a megszokott reperto-
ár mellett is vannak nagy-
szerű művek. 

Panek Sándor 

Patchwork 
• DM-információ 

Amerikai eredetű kézi-
munka - patchwork - var-
rásáról tartanak bemutatóval 
egybekötött előadást a Ta-
bán Családsegítő Közösségi 
Ház klubjában holnap 16 óra 
30 perckor és csütörtökön 10 
óra 30 perckor. 

Rajzpályázat, gyermekeknek 

Mennyi 
jövedelmet 

valljunk be? 
• DM-információ 

A Szegedi Városi Televí-
zió ma este negyed nyolckor 
kezdődő adásának fő témája 
az a pénzügyminiszteri 
irányelv, amely meghatároz-
za, hogy egyes szakmában 
legalább mennyi jövedelmet 
„illik" bevallani. Az Adó-
percekben dr. Papp István, 
az APEH Csongrád megyei 
igazgatóhelyettese példákkal 
illusztrálja azokat a határo-
kat, amelyek alatt az adózók 
számíthatnak a hivatal 
„megkülönböztetett" figyel-
mére, esetleg kiegészítő ada-
tok bekérésére. A nézők kér-
déseit 17 órától várják a 
62/322-044-es és 493-693-as 
telefonszámon. 

Alföldi 
Tükör 

• DM-információ 
Ma 18.15 órakor, a TV2 

csatornáján bemutatkozik 
Dragon Károly filmes, Kiss-
né Páli Margit festő és Gar-
zó Mária költő. A meghívott 
vendégek - Gulácsy Éva és 
Csapó Benő - a tehetség fel-
ismerésének és gondozásá-
nak sajátos magyar vonásait 
boncolgatják. Egy sokat ígé-
rő zenei tehetség, a Baka Ist-
ván versmondó verseny 
győztese és a Vedres Kollé-
gium Concentus kórusa is 
fellép a szegedi stúdió mai 
műsorában. 

Koncert 
a konziban 
• DM-információ 

Ma este fél 8-kor a kon-
zervatórium nagytermében, a 
Nemzeti Filharmónia bérleti 
hangversenysorozatának ke-
retében a világhírű svájci Isa-
lonisti együttes ad koncertet. 
A nagyszerű együttes -
melynek tagjai: Thomas Füri 
(hegedű), Lorenz Hasler (he-
gedű), Ferenc Szedlák (gor-
donka), Béla Szedlák (bőgő) 
és Werner Giger (zongora) -
nem más, mint egy szokatlan 
kvintett, melyben gyakran 
összemosódnak a könnyű és 
a klasszikus zene határvona-
lai. Repertoárjukban eredeti 
mesterműveket, átiratokat, de 
mindenképpen zenei cseme-
géket tárnak a hallgatóság 
elé. A műsoron egyebek mel-
lett Debussy-, Satie-, Rossi-
ni-, Mascagni-, Brahms- és 
Schubert-művek szerepelnek. 

Nem lesz víz 
• DM-információ 

Ma reggel 8 órától 14 órá-
ig nem lesz ivóvíz a Szűcs 
utcában és a Füredi utcában 
a vezetékrendszer fölújítási 
munkái miatt. 

A Szegedi Vízmű Kft. fo-
gyasztói türelmét és megér-
tését kéri. 

• DM-információ 
A Pont-Aven Képgaléria és 

a tápéi „Pacsmagolók" rajz-
szakkör városi szintű rajzpá-
lyázatot hirdet, melyen minden 
gyermek részt vehet 10 éves 
korig. A pályázóknak vala-
mely népmese jelenetét vagy 
szereplőjét kell megjeleníteni. 

A jelentkezők maximum két 
művel pályázhatnak. A rajz há-
toldalára az óvoda/iskola neve 
és címe, valamint a pályázó cí-
me, illetve a felkészítő pedagó-
gus neve kerüljön. A gyermek 
nevét és életkorát a rajz alján 
kell feltüntetni. A szervezők 
50x70 cm-es, elsősorban akva-

rell és tempera képeket várnak, 
de szabadon választható más 
technika is. A pályaműveket 
április 25-ig személyesen kell 
bevinni a Szeged Nagyáruház 
emeleti osztályán található 
Pont-Aven Képgalériába. A 
legjobb pályázatok értékes ju-
talomban részesülnek. 

A Komplett Rt. 
Overall 

Munkaruházati 
Boltjának 

(Szeged, Mikszáth K. u. 6.) 
ajánlata: 

gumicsizmák, 
kismamacipök 

2 0 % } 
árengedménnyel. 


